
SFEERIMPRESSIE 23 juni 2023 

INGELASTE LEDENBIJEENKOMST 

                            Partij van de Arbeid Fryslân 

Stiens, De Nije Skalm, aanvang 19.30 uur.    Aanwezig: 112 leden. 

Opening 

Door de grote opkomst is om 19.30 uur nog niet iedereen voorzien van koffie, thee of water en een zitplaats, maar 

met een kleine vertraging opent voorzitter Roelof Veldhuis de vergadering. 

Doel van de bijeenkomst 

Het doel van deze bijeenkomst is de leden te informeren over het “uitstappen” bij onderhandelingen voor een 

coalitieakkoord van de Provinciale staten 23-27. Er is de gelegenheid om vragen te stellen en meningen te geven.  

Toelichting van Edou: 

Edou begint met de verklaring dat ze een grote fout gemaakt heeft. Ze had die maandagavond moeten zeggen dat 

het op houdt. Het is niet een verhaal is waar we akkoord mee kunnen gaan. 

Ze legt uitgebreid uit hoe de onderhandelingen zijn gegaan en vertelt over haar innerlijke strijd, direct die maandag-

avond nadat het mondelinge akkoord is gegeven. (Er waren geen handtekeningen en er was geen wijn op een 

terras). Ze licht verder toe, wat ook al eerder aan de leden gemaild is.  

Het stuk wat er maandagavond 19 juni ligt, geeft onvoldoende garantie om goed “oan de bak” te kunnen voor een 

groen, sociaal en leefbaar Fryslân. 

Pas in de laatste twee weken van de onderhandeling wordt duidelijk dat er ook de komende jaren keuzes moeten 

worden gemaakt om alles wat inmiddels op papier staat, uit te kunnen voeren. Er zal de komende jaren vanuit het 

Rijk te weinig geld zijn. In de keuzes die dan gemaakt moeten worden, is de PvdA in deze beoogde coalitie in de 

minderheid. De PvdA zal dan alleen staan tegenover de andere drie partijen. Er wordt dan niet gekozen voor natuur 

én landbouw, maar eerst voor de landbouw. 

Reacties, vragen en meningen vanuit de zaal 

Er zijn kritische vragen die uitgebreid beantwoord worden.  Er is veel begrip voor de uitleg en steun voor het besluit. 

Dat de financiën pas aan het einde op tafel komen is fout. Niet alleen een fout van de PvdA, maar ook van de andere 

onderhandelaars en volgens enkele leden speelt de formateur daar een rol in. 

Edou geeft aan dat het zeer betreurenswaardig is, hoe het verlopen is, maar als de PvdA door zou gaan kan het 

vergeleken worden met Rutte 2. Je neemt extreme verantwoordelijkheid maar je verliest je idealen. 

Edou legt ook verder uit dat het onderdeel “Cultuur” breed gezien moet worden. Cultuur is ook, en misschien vooral 

de bindende factor in de brede “mienskip”, waarin niemand buitengesloten wordt.   

Conclusie: 
Uiteindelijk klinkt er regelmatig applaus voor de keuzes 
die er gemaakt zijn. Het had anders moeten gaan, de 
PvdA moest deze week terecht met de billen bloot, 
maar kan met een rechte rug de oppositie in. De 
algemene sfeer is, nu de schouders eronder en 
constructief positief oppositie voeren. Die oppositie 
biedt ook mooie kansen. Ook om samen op te trekken 
met GroenLinks, SP, D’66 en de Partij voor de Dieren. 
 

Oan de Bak !       

         
 
 

  28 juni 2023, Arie van Barneveld  

https://friesland.pvda.nl/

